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BR.0052-1-2/10 
Protokół Nr I/2010 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 2 grudnia 2010 r. 

 
 

Pierwszą sesję VI kadencji Rady Gminy rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 
14.45. Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach 
wzięło udział 21 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, 
Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele 
prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ślubowanie radnych i wręczenie przez  Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej 

zaświadczeń o wyborze na radnych. 
3. Przedstawienie porządku  obrad. 
4. Ustalenie zasad głosowania w wyborach na Przewodniczącego i 

Wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
5. Uchwała w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej. 
6. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy: 

a) zgłaszanie kandydatur, 
b) zamknięcie listy kandydatur, 
c) głosowanie, 
d) ogłoszenie wyników wyborów przez komisję skrutacyjną, 
e) uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady. 

7. Przekazanie prowadzenia sesji nowemu Przewodniczącemu Rady Gminy Czerwonak. 
8. Uchwała w sprawie ustalenie liczby Wiceprzewodniczących 
9. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Gminy: 

a) zgłaszanie kandydatur, 
b) zamknięcie listy kandydatur, 
c) głosowanie, 
d) ogłoszenie wyników wyboru Wiceprzewodniczących, 
e) uchwała w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących. 

10. Informacja o utworzonych klubach radnych. 
11. Uchwała w sprawie składu liczbowego komisji stałych Rady Gminy Czerwonak . 
12. Uchwała w sprawie składu liczbowego  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak i 

wyboru przewodniczącego. 
13. Uchwała w sprawie wyboru przewodniczących komisji stałych Rady Gminy 

Czerwonak. 
14. Uchwała w sprawie wyboru składu osobowego komisji stałych Rady Gminy 

Czerwonak. 
15. PrzedłoŜenie projektu budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 r. 
16. Informacja o obowiązku złoŜenia oświadczenia majątkowego.   
17. Sprawozdanie Wójta o stanie gminy. 
18. Wolne głosy i wnioski. 
19. Zamknięcie sesji. 

 
 

Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonała najstarsza wiekiem radna Ewa Banaszak. 
 
Ad.2. Ślubowanie radnych i wręczenie przez  Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej 
zaświadczeń o wyborze na radnych. 
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Radna Ewa Banaszak odczytała treść ślubowania i poprosiła najmłodszego wiekiem 

radnego Wojciecha Skrzekuta o odczytanie w kolejności alfabetycznej nazwisk radnych. 
Wyczytywani radni złoŜyli ślubowanie. Wszyscy radni złoŜyli ślubowanie i otrzymali od 
Przewodniczącej Gminnej Komisji Wyborczej Joanny Kowalczyk-Chudy zaświadczenia o 
wyborze na radnego. 
 
Ad.3. Przedstawienie porządek obrad. 
   Radna Ewa Banaszak odczytała porządek obrad przygotowany przez 
Przewodniczącego Rady poprzedniej kadencji Zbigniewa Zielińskiego. 
 Radni nie wprowadzili zmian do zaproponowanego porządku obrad. 
 
Ad.4.Ustalenie zasad głosowania w wyborach na Przewodniczącego i 
Wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
  Prowadząca obrady radna Ewa Banaszak odczytała zasady głosowania w 
wyborach na Przewodniczącego oraz Wiceprzewodniczących Rady Gminy Czerwonak. Nie 
zgłoszono wniosków o zmianę zasad głosowania. 
 Radna Ewa Banaszak poddała pod głosowanie w/w zasady głosowania. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21obecnych na sali. Sposób głosowania został 
przyjęty jednomyślnie. WyŜej wymienione zasady stanowią załącznik nr 2 i 3 do protokołu. 
 
Ad.5 Uchwała w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej  
 Do Komisji Skrutacyjnej zaproponowano następujących radnych: 
 Radny Piotr Picyk w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP zgłosił radną 
Annę Kudzia, radna wyraziła zgodę. 
 Radny Wojciech Skrzekut w imieniu Klubu Radnych Lepsza Gmina zgłosił radną Beatę 
Gryskę, radna wyraziła zgodę 
 Radna Renata Walerych w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłosiła 
radnego Leszka Lesiczkę, radny wyraził zgodę. 
 Radna Ewa Banaszak poddała pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu  
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została podjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.6.  Wyboru Przewodniczącego Rady Gminy.  
 a)zgłaszanie kandydatur 
  Radny Wojciech Skrzekut zaproponował na Przewodniczącego Rady radnego 
Marcina Wojtkowiaka, radny wyraził zgodę. 
 b)zamknięcie listy kandydatów 
 Radna Ewa Banaszak poddała pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów na 
Przewodniczącego Rady, gdyŜ nie zgłoszono innych kandydatur. W  głosowaniu wzięło 
udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Zamknięcie listy podjęto jednogłośnie. Radna 
stwierdziła zamknięcie listy kandydatów na Przewodniczącego Rady.  
 Zgłoszony kandydat radny Marcin Wojtkowiak podziękował za zgłoszenie jego 
kandydatury i dokonał krótkiej autoprezentacji. Radny od urodzenia jest mieszkańcem Gminy 
Czerwonak, z zawodu socjolog, działa w organizacjach pozarządowych na terenie gminy,  
był radnym poprzedniej kadencji. Doświadczenia zebrane podczas dotychczasowej pracy 
samorządowej pozwolą godnie i odpowiedzialnie pełnić funkcję Przewodniczącego Rady. 
Kandydat na Przewodniczącego Rady zakłada merytoryczną współpracę z Radą Gminy i 
Wójtem, liczy na wszelkie uwagi klubów i radnych. Wyklucza jakąkolwiek rywalizację z 
Urzędem Gminy i Wójtem.  
 c) głosowanie  
 Komisja Skrutacyjna wyłoniła spośród siebie przewodniczącego komisji, którym został 
radny Leszek Lesiczka. Rozdała radnym ostemplowane karty do głosowania, następnie 
przewodniczący komisji Leszek Lesiczka wyczytywał w kolejności alfabetycznej radnych, 
którzy wrzucali wypełnione karty do urny.  
 d) ogłoszenie wyników wyborów przez Komisję Skrutacyjną  
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 Po wyjęciu kart i obliczeniu wyników przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Leszek 
Lesiczka odczytał protokół wyników głosowania wyboru Przewodniczącego Rady. W 
głosowaniu tajnym, w którym wzięło udział 20 radnych z 21 obecnych na sali (kandydat na 
Przewodniczącego Rady nie brał udziału w głosowaniu) radny Marcin Wojtkowiak otrzymał 
18 głosów. Na Przewodniczącego Rady Gminy Czerwonak w głosowaniu tajnym, 
bezwzględną większością głosów wybrany został radny Marcin Wojtkowiak. Karty z oddanymi 
głosami wraz z protokołem wyników głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 
 e) uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady 
 Radna Ewa Banaszak odczytała uchwałę w sprawie wyboru Przewodniczącego 
Rady, uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu  
 
Ad.7.Przekazanie prowadzenia sesji nowemu Przewodniczącemu Rady Gminy Czerwonak 
 Radna Ewa Banaszak przekazała prowadzenie obrad nowo wybranemu 
Przewodniczącemu Rady. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak podziękował za oddane głosy i podkreślił, 
Ŝe zaleŜy mu na merytorycznej pracy, chce być osobą, która łączy, a nie dzieli. 
Przewodniczący powiedział, Ŝe jest do dyspozycji kaŜdego radnego, będzie konsekwentnie 
przestrzegał zapisów statutu i o to samo poprosił zebranych. 
 Wójt Mariusz Poznański pogratulował nowo wybranemu  Przewodniczącemu Rady. 
Wójt  wierzy, Ŝe Przewodniczący Rady  będzie osobą, która  łączy, a nie dzieli, liczy na 
merytoryczną współpracę. 
 
Ad.8.Uchwała w sprawie liczby Wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
  Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe warto zastanowić czy w naszej radzie jest 
potrzeba dwóch Wiceprzewodniczących. Zapytał, czy w przypadku wyboru dwóch 
wiceprzewodniczących istnieje moŜliwość określenia w statucie czynności z podziałem zadań 
dla poszczególnych Wiceprzewodniczących.   
 Przewodniczący Rady odpowiedział, Ŝe dla sprawnego funkcjonowania rady i 
podejmowania decyzji w „prezydium” konieczne jest powołanie dwóch 
Wiceprzewodniczących Rady. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały w liczbie 2 Wiceprzewodniczących Rady. W głosowaniu  wzięło udział 20 radnych z 
20 obecnych na sali. Uchwała została podjęta 18 głosami  przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym 
się i stanowi załącznik nr 7do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie wyboru wiceprzewodniczących rady. 
 a) zgłaszanie kandydatur 
Na funkcję Wiceprzewodniczących Rady zgłoszono następujące kandydatury: 
 Radny Janusz Andrzejewski w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskie RP zgłosił 
radnego Piotra Picyka, radny wyraził zgodę, podziękował za zgłoszenie jego kandydatury. 
Powiedział, Ŝe przez cztery lata pracował w radzie merytorycznie ponad podziałami i tak 
chce pracować pełniąc funkcję wiceprzewodniczącego.  
 Radna Daniela Jankowska-Bachor zgłosiła kandydaturę radnej Ewy Banaszak 
uzasadniając dobrym przygotowaniem merytorycznym. Radna jest osobą pracującą 
społecznie, wybór radnej Ewy Banaszak gwarantuje prawidłowe funkcjonowanie rady. 
 Radna Ewa Banaszak wyraziła zgodę powiedziała, Ŝe przez trzy kadencje była 
wiceprzewodniczącą i przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji dlatego 
czuje się przygotowana do pełnienia tej funkcji. 
 Radny Jacek Sommerfeld w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłosił 
kandydaturę radnej Renaty Walerych. Radna wyraziła zgodę, powiedziała, Ŝe w poprzedniej 
kadencji była przewodniczącą Komisji Rewizyjnej, potrafi pracować konstruktywnie, 
merytorycznie i ponad podziałami. Jeśli jej kandydatura zyska poparcie radnych, będzie 
działała jako wiceprzewodnicząca merytorycznie i dla dobra gminy.    
 Radny Andrzej Moczulski w imieniu Klubu Radnych „Działajmy Razem” zgłosił 
kandydaturę Tadeusza Sikonia, radny wyraził zgodę, powiedział, Ŝe przez dwie kadencje 
pracował w Radzie Gminy, przewodniczył komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, 
Gospodarki Terenowej i Budownictwa jeśli zyska poparcie radnych chce pracować 
merytorycznie dla dobra małej społeczności gminnej.   
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 b) zamknięcie listy kandydatów 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie zamknięcie listy 
kandydatów na Wiceprzewodniczących Rady. W  głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 
obecnych na sali. Zamknięcie listy podjęto jednogłośnie. Przewodniczący Rady stwierdził 
zamknięcie listy kandydatów na Wiceprzewodniczących Rady.  
 c) głosowanie 
 Radca prawny Ewa Gąsiorek powiedziała, Ŝe zgodnie z orzeczeniem NSA osoba, 
która kandyduje na Przewodniczącego Rady ma interes prawny, dlatego nie powinna 
głosować. Zdaniem radcy ta zasada powinna być stosowana teŜ do 
Wiceprzewodniczących Rady. W związku z powyŜszym proponuje o wyłączenie z głosowania 
osoby kandydujące. Radca prawny wyjaśniła, Ŝe kaŜdy głosujący oddaje dwa głosy, gdyŜ 
wybiera się dwóch wiceprzewodniczących, kaŜda inna moŜliwość powoduje niewaŜność 
głosu. Bezwzględna liczba głosów odnosi się do waŜnie oddanych głosów, nie bierze się pod 
uwagę głosów niewaŜnych. 
 Komisja Skrutacyjna rozdała radnym ostemplowane karty do głosowania , następnie 
przewodniczący komisji Leszek Lesiczka wyczytywał w kolejności alfabetycznej radnych, 
którzy wrzucali wypełnione karty do urny.  
 d)ogłoszenie wyników wyboru Wiceprzewodniczących  
 Po wyjęciu kart i obliczeniu wyników przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Leszek 
Lesiczka odczytał protokół wyników głosowania na Wiceprzewodniczących Rady. W 
głosowaniu tajnym wzięło udział 17 radnych z 21 obecnych na sali (kandydaci na 
Wiceprzewodniczących Rady nie brali udziału w głosowaniu). W wyniku głosowania tajnego, 
bezwzględną większością głosów na funkcję Wiceprzewodniczących Rady zostali wybrani 
radny Piotr Picyk – 13 głosów i radna Renata Walerych – 13 głosów. Karty z oddanymi głosami 
wraz z protokołem wyników głosowania stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

e) uchwała w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odczytał uchwałę w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczących, uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad10. Informacja o utworzonych klubach radnych 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe zostały zgłoszone 4 kluby 
radnych. Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP – przewodniczący radny Piotr Picyk, 
członkowie radni: Janusz Andrzejewski, Wiesława Fedder, Anna Kudzia, Robert Maciejewski, 
Przemysław Maćkowiak; Klub Radnych Lepsza Gmina – przewodniczący radny Wojciech 
Skrzekut, członkowie radni: Ewa Banaszak, Beata Gryska, Zbigniew Hornik, Maria Libera, 
Marcin Wojtkowiak, Krystyna Niedośpiał; Klub Radnych  Prawo i Sprawiedliwość – 
przewodniczący Renata Walerych, członkowie radni: Jacek Sommerfeld, Leszek Lesiczka; 
Klub Radnych „Działajmy Razem” – przewodniczący Tadeusz Sikoń, członkowie radni: Daniela 
Jankowska-Bachor, Tatiana Kędziora, Andrzej Moczulski.  
 Zgłoszenia klubów stanowią załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad.11.Uchwała w sprawie składu liczbowego komisji stałych Rady Gminy Czerwonak . 
 Przewodniczący Rady zaproponował, aby utrzymać 5 osobowy skład komisji stałych. 
Nie było innych wniosków. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały. W głosowaniu  wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.12.Uchwała w sprawie składu liczbowego  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak i 
wyboru przewodniczącego.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, wyjaśnił, Ŝe powołanie Komisji Rewizyjnej 
jest ustawowym obowiązkiem rady. Zaproponował 5 osobowy skład komisji, w której zgodnie 
z ustawą o samorządzie gminnym powinni znaleźć się przedstawiciele wszystkich klubów.  
 Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej. Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił kandydaturę radnego 
Roberta Maciejewskiego, politologa z wykształcenia. Radna Ewa Banaszak zgłosiła 
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kandydaturę radnej Krystyny Niedośpiał, która jest nową radną, nauczycielem matematyki w 
gimnazjum w Czerwonaku. Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Roberta 
Maciejewskiego. W głosowaniu  wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Za 
kandydaturą radnego głosowało 13 radnych, przy 4 przeciw i 1 wstrzymującym się. 
 Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu  wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została podjęta 17 
głosami przy 3 przeciw i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.13.Uchwała w sprawie wyboru przewodniczących komisji stałych Rady Gminy 
Czerwonak. 
 Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na przewodniczących 
komisji stałych w kolejności podanej w uchwale.  
 Na przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów radny Wojciech Skrzekut w imieniu 
Klubu Radnych Lepsza Gmina zgłosił kandydaturę radnej Marii Libery. Radna wyraziła zgodę, 
nie zgłoszono innych kandydatów. 
  Na przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił kandydaturę Przemysława Maćkowiaka. Radny 
wyraził zgodę, nie zgłoszono innych kandydatów. 
 Na przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu radny Wojciech Skrzekut zgłosił 
kandydaturę radnej Ewy Banaszak. Radna wyraziła zgodę, nie zgłoszono innych 
kandydatów.  
 Na przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia radny 
Jacek Sommerfeld zgłosił kandydaturę radnej Renaty Walerych. Radna wyraziła zgodę. 
 Radny Tadeusz Sikoń w imieniu Klubu Radnych „Działajmy Razem” zgłosił kandydaturę 
radnej Danieli Jankowskiej-Bachor, uzasadniając pracę radnej w komisji w dwóch 
poprzednich kadencjach. Radna powiedziała, Ŝe znała wcześniej zaproponowane 
kandydatury, wszystko dawno zostało uzgodnione, w związku z tym zastanawia się czy jest 
sens kandydować. Powiedziała, Ŝe dzisiejsze głosowania to odgrywanie farsy. Radna wyraziła 
zgodę na kandydowanie tylko dlatego, Ŝe została zaproponowana przez klub radnych 
jednak podkreśliła, Ŝe wynik jest z góry przesądzony.  
 Na przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP 
zgłosił kandydaturę radnego Janusza Andrzejewskiego, radny wyraził zgodę, nie zgłoszono 
innych kandydatów.  
 Na przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa radna Ewa Banaszak 
zgłosiła kandydaturę radnego Tadeusza Sikonia, radny wyraził zgodę, nie zgłoszono innych 
kandydatów.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę Renaty Walerych  do 
Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia, radna otrzymała 14 głosów, następnie 
poddał pod głosowanie kandydaturę radnej Danieli Jankowskiej-Bachor, radna otrzymała 4 
głosy, 3 radnych wstrzymało się od głosu. Przewodniczącą Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia została radna Renata Walerych. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe w związku ze zgłoszeniem po 
jednym kandydacie na przewodniczących poszczególnych komisji zaproponował jedno 
głosowanie i odczytał treść projektu uchwały.  
 Radny Wojciech Skrzekut zapytał, czy jest moŜliwość, aby głosować na kaŜdą 
kandydaturę osobno. 
 Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe jeśli nie zgłoszono innych kandydatów to naleŜy 
uznać, iŜ moŜna głosować raz na wszystkie kandydatury. 
 W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały. W głosowaniu  wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
podjęta 18 głosami przy 2 przeciw i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
 Przewodniczący Rady poinformował zebranych, Ŝe kolejna sesja odbędzie się 6 
grudnia br. i poświęcona będzie ślubowaniu Wójta.  
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 Radny Janusz Andrzejewski zaproponował by sesja 6 grudnia rozpoczęła się o godz. 
16.00.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek złoŜony przez radnego 
Janusza Andrzejewskiego. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. 
Radni zdecydowali stosunkiem głosów 12 do 7, Ŝe kolejne posiedzenie Rady rozpocznie się o 
godz. 16.00. 
 Wójt zaprosił radnych na uroczystość podpisania umów z wykonawcami na roboty 
budowlano – montaŜowe dla przedsięwzięcia pn. „Kanalizacja obszaru Parku 
Krajobrazowego Puszcza Zielonka i okolic”, które odbędzie się w dniu sesji – 6 grudnia o godz. 
10.00. w Sali sesyjnej.  
 
14. Uchwała w sprawie składu osobowego komisji stałych Rady Gminu Czerwonak.   
 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów. 
Poinformował, Ŝe członkowie komisji zostaną wyłonieni w głosowaniu – osoby, które 
otrzymają największą liczbę głosów wejdą w skład komisji.  
 Radna Daniela Jankowska – Bachor zaproponowała by wyłonieni przewodniczący 
komisji mieli głos decydujący w sprawie kandydatów. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszania kandydatów do Komisji 
Rewizyjnej. Przypomniał, Ŝe zgodnie z art.18a pkt. 2 ustawy o samorządzie gminnym w skład 
Komisji Rewizyjnej wchodzą przedstawiciele wszystkich klubów radnych.  
 Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe przedstawicielem Klubu Platformy 
Obywatelskiej RP jest radny Robert Maciejewski przewodniczący Komisji Rewizyjnej.  
 Radny Wojciech Skrzekut zaproponował radną Beatę Gryskę i radną Krystynę 
Niedośpiał. Radne wyraziły zgodę na kandydowanie.  
 Radny Tadeusz Sikoń w imieniu Klubu Radnych Działajmy Razem zgłosił kandydaturę 
radnej Tatiany Kędziory. Radna wyraziła zgodę.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych w imieniu Klubu Radnych Prawo i 
Sprawiedliwość zgłosiła kandydaturę radnego Jacka Sommerfelda. Radny wyraził zgodę na 
kandydowanie. 
 Radna Maria Libera zgłosiła kandydaturę radnego Marka Pietrzyńskiego. 
Uzasadniając wybór powiedział, Ŝe radny choć trudny we współpracy posiada chęci i zapał 
do pracy. Radny wyraził zgodę na kandydowanie.  
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej ocenił pozytywnie przedstawione kandydatury.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszone kandydatury.  
Radni otrzymali następującą liczbę głosów: 
Beata Gryska 15 za, 2 przeciw, 4 wstrzymujące się; 
Krystyna Niedośpiał 14 za, 6 przeciw, 1 wstrzymujący się; 
Tatiana Kędziora 13 za, 6 przeciw, 2 wstrzymujące się; 
Jacek Sommerfeld 18 za, 3 przeciw; 
Marek Pietrzyński 15 za, 6 przeciw. 
 W wyniku głosowania kandydatka klubu Działajmy Razem otrzymała najmniej głosów.
 Radny Andrzej Moczulski zaproponował rozstrzygnięcie poprzez głosowanie udziału w 
komisji dwóch przedstawicielek klubu Lepsza Gmina i niezrzeszonego radnego Marka 
Pietrzyńskiego.  
 Zdaniem radnego Marka Pietrzyńskiego zgłoszenie 2 kandydatów przez klub 
uniemoŜliwia udział w komisji radnemu niezrzeszonemu.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w kandydatury: 
Beata Gryska otrzymała 14 głosów za, 7 przeciw; 
Krystyna Niedośpiał otrzymała 11 głosów za, 8 przeciw, 2 wstrzymujące się ; 
Marek Pietrzyński 14 głosów za, 5 przeciw, 2 wstrzymujących się. 
 Przewodniczący Rady odczytał skład Komisji Rewizyjnej; przewodniczący Robert 
Maciejewski, członkowie Beata Gryska, Tatiana Kędziora, Jacek Sommerfeld, Marek 
Pietrzyński. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszania kandydatów do Komisji 
BudŜetu i Finansów.  
 Radny Wojciech Skrzekut zgłosił kandydaturę Krystyny Niedośpiał. Radna wyraziła 
zgodę na kandydowanie. 
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 Wiceprzewodniczący rady Piotr Picyk zgłosił kandydatury radnej Wiesławy Fedder i 
radnego Przemysława Maćkowiaka. Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 Radny Tadeusz Sikoń zgłosił kandydaturę radnego Andrzeja Moczulskiego. Radny 
wyraził zgodę na kandydowanie. 
 Wiceprzewodnicząca rady Renata Walerych zgłosiła kandydaturę Marka 
Pietrzyńskiego. Radny wyraził zgodę na kandydowanie.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszone kandydatury. W głosowaniu 
radni otrzymali następującą liczbę głosów: 
Krystyna Niedośpiał 21 głosów za; 
Wiesława Fedder 15 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujący się; 
Przemysław Maćkowiak 16 za, 4 przeciw 1 wstrzymujący się; 
Andrzej Moczulski 10 za, 7 przeciw 4 wstrzymujące się;  
Marek Pietrzyński 11 za, 8 przeciw, 2 wstrzymujące się. 
 Przewodniczący Rady odczytał skład Komisji BudŜetu i Finansów: przewodnicząca 
Maria Libera, członkowie: Krystyna Niedośpiał, Wiesława Fedder, Przemysław Maćkowiak, 
Marek Pietrzyński. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszania kandydatów do Komisji 
Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług. 
 Radna Krystyna Niedośpiał zgłosiła kandydaturę radnego Wojciecha Skrzekuta. 
Radny wyraził zgodę. 
 Radna Anna Kudzia zgłosiła kandydaturę Wiceprzewodniczącego Piotra Picyka. 
Radny wyraził zgodę. 
 Radny Wojciech Skrzekut zgłosił kandydaturę radnej Krystyny Niedośpiał. Radna 
wyraziła zgodę. 
 Radny Tadeusz Sikoń zgłosił kandydaturę radnej Danieli Jankowskiej – Bachor. Radna 
wyraziła zgodę na kandydowanie. 
 Zgłoszono 4 kandydatury, które Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie. Rada 
przyjęła kandydatury  jednomyślnie. 
 Przewodniczący Rady odczytał skład Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i 
Usług: przewodniczący Przemysław Maćkowiak, członkowie: Wojciech Skrzekut, Piotr Picyk, 
Krystyna Niedośpiał, Daniela Jankowska – Bachor. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszania kandydatów do Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu. 
 Radna Ewa Banaszak zgłosiła kandydatury następujących radnych: Tatianę Kędziorę, 
Andrzeja Moczulskiego, Danieli Jankowskiej – Bachor, Zbigniewa Hornika. Radni wyrazili zgodę 
na kandydowanie. 
 Radny Leszek Lesiczka zgłosił swoją kandydaturę.  
 Wiceprzewodnicząca rady zgłosiła kandydaturę Jacka Sommerfelda. Radny wyraził 
zgodę na kandydowanie. 
 Wiceprzewodniczący Rady zgłosił kandydatury przedstawicieli klubu Platformy 
Obywatelskiej:  Roberta Maciejewskiego i Anny Kudzi. Radni wyrazili zgodę na 
kandydowanie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszone kandydatury, radni 
otrzymali następującą liczbę głosów: 
Tatiana Kędziora 11 za, 6 przeciw, 4 wstrzymujące się; 
Andrzej Moczulski 15 za, 6 przeciw; 
Daniela Jankowska – Bachor 10 za, 11 przeciw; 
Zbigniew Hornik15 za, 5 przeciw 1 wstrzymujący się; 
Leszek Lesiczka 15 za 6 przeciw; 
Jacek Sommerfeld 6 za, 13 przeciw, 2 wstrzymujące się; 
Robert Maciejewski 8 za, 10 przeciw 3 wstrzymujące się; 
Anna Kudzia 8 za, 12 przeciw, 1 wstrzymujący się. 
 Przewodniczący Rady odczytał skład Komisji Oświaty, Kultury i Sportu: 
przewodnicząca Ewa Banaszak, członkowie: Tatiana Kędziora, Andrzej Moczulski, Zbigniew 
Hornik, Leszek Lesiczka. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszania kandydatów do Komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia.  
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 Radny Wojciech Skrzekut zgłosił kandydatury radnych: Beata Gryska i Ewa Banaszak. 
Radna Beata Gryska wyraziła zgodę na kandydowanie. Radna Ewa Banaszak podziękowała 
za zaufanie i nie wyraziła zgody na kandydowanie. 
 Radny Tadeusz Sikoń zgłosił kandydatury radnych: Daniela Jankowska – Bachor i 
Tatiana Kędziora. Radne wyraziły zgodę na kandydowanie. 
 Radny Janusz Andrzejewski zgłosił kandydaturę radnego Roberta Maciejewskiego. 
Radny wyraził zgodę na kandydowanie. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zgłosiła kandydaturę radnego Jacka 
Sommerfelda. Radny wyraził zgodę na kandydowanie. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił kandydaturę Anny Kudzi. Radna wyraziła 
zgodę na kandydowanie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszone kandydatury, radni, 
otrzymali następującą liczbę głosów: 
Beata Gryska 18 za, 3 przeciw; 
Daniela Jankowska – Bachor 10 za, 10 przeciw, 1 wstrzymujący się; 
Tatiana Kędziora 11 za, 10 przeciw; 
Robert Maciejewski 10 za, 10 przeciw, 1 wstrzymujący się; 
Jacek Sommerfeld 13 za, 6 przeciw 2 wstrzymujące się; 
Anna Kudzia 14 za, 7 przeciw. 
 Przewodniczący Rady odczytał skład Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia: przewodnicząca Renata Walerych, członkowie: Beata Gryska, Tatiana Kędziora, 
Jacek Sommerfeld, Anna Kudzia. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszania kandydatów do Komisji 
Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa. 
 Radny Janusz Andrzejewski zgłosił kandydatury następujących radnych: Wiesławy 
Fedder, Tadeusza Sikonia. Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 Radna Krystyna Niedośpiał zgłosiła kandydaturę radnego Wojciecha Skrzekuta. 
Radny wyraził zgodę na kandydowanie.  
 Radny Wojciech Skrzekut zgłosił kandydaturę radnego Zbigniewa Hornika. Radny 
wyraził zgodę na kandydowanie. 
 Rada przyjęła zgłoszony skład komisji 19 głosami za, przy 2 wstrzymujących się. 
 Przewodniczący Rady odczytał skład Komisji Gospodarki Przestrzennej i 
Budownictwa: przewodniczący Janusz Andrzejewski, członkowie: Wiesława Fedder, Tadeusz 
Sikoń, Wojciech Skrzekut, Zbigniew Hornik. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów do Komisji 
Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 
 Radna Tatiana Kędziora zgłosiła kandydaturę radnej Danieli Jankowskiej – Bachor. 
Radna wyraziła zgodę na kandydowanie.  
 Radna Anna Kudzia zgłosiła kandydaturę radnego Janusza Andrzejewskiego. Radny 
wyraził zgodę. 
 Radny Zbigniew Hornik zgłosił kandydaturę radnego Leszka Lesiczki. Radny wyraził 
zgodę. 
 Radny Tadeusz Sikoń zgłosił kandydaturę radnej Marii Libery. Radna wyraziła zgodę 
na kandydowanie. 
 Radna Ewa Banaszak zgłosiła kandydaturę radnego Andrzeja Moczulskiego. Radny 
wyraził zgodę na kandydowanie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszone kandydatury radnych, radni 
otrzymali następującą liczbę głosów: 
Daniela Jankowska – Bachor 11 za, 6 przeciw, 4 wstrzymujące się; 
Janusz Andrzejewski 17 za, 3 przeciw, 1 wstrzymujący się; 
Leszek Lesiczka 16 za, 5 przeciw; 
Maria Libera 13 za, 7 przeciw, 1 wstrzymujący się; 
Andrzej Moczulski 14 za, 4 przeciw, 3 wstrzymujące się;  
 Przewodniczący Rady odczytał skład Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa: 
przewodniczący Tadeusz Sikoń, członkowie: Janusz Andrzejewski, Leszek Lesiczka, Maria 
Libera, Andrzej Moczulski. 
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 Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały w sprawie wyboru składu osobowego 
komisji stałych Rady Gminy Czerwonak. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 
obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.15. PrzedłoŜenie projektu budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 r.  
 Projekt budŜetu przedstawiła Skarbnik Radosława Wiśniewska. Zwróciła uwagę, iŜ od 
2011 r. obowiązywać będą nowe zasady: wydatki bieŜące nie będą mogły przekraczać 
dochodów bieŜących. KaŜda nadwyŜka z dochodów będzie przeznaczona na inwestycje. 
Nowym dokumentem jest wieloletnia prognoza finansowa, która prezentowana będzie przy 
okazji dyskusji nad budŜetem na kolejnej sesji. Wieloletnia prognoza finansowa zawierać 
będzie zadania inwestycyjne, które do tej pory znajdowały się Wieloletnim programie 
inwestycyjnym.  
 Skarbnik wyraziła gotowość uczestnictwa w komisjach i pomoc w „czytaniu” budŜetu. 
 Skarbnik przedstawiła główne dane projektu budŜetu: dochody – ok. 71 mln pln, 
wydatki ok. 76 mln pln, deficyt – ok. 5,5 mln, kredyty i poŜyczki ok. 8 mln, rozchody (spłaty) ok. 
3 mln, inwestycje – ok. 11 mln, wydatki jednostek pomocniczych – 280 tys. pln. 
 Projekt budŜetu stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad.16. Informacja o obowiązku złoŜenia oświadczenia majątkowego.  
 Przewodniczący Rady przypomniał radnym o konieczności złoŜenia pierwszego 
oświadczenia majątkowego – formularze i wzór oświadczenia radni otrzymali wraz z 
materiałami sesyjnymi. 
 Aleksander Kononiuk Pełnomocnik ds. ochrony informacji niejawnych Kierownik Biura 
Ochrony Danych i Teleinformatyki Urzędu Gminy dodał, Ŝe do pierwszego oświadczenia 
naleŜy dołączyć informację o działalności gospodarczej z wykorzystaniem mienia gminnego. 
Przypomniał, Ŝe niezłoŜenie oświadczenia majątkowego w terminie 30 dni od dnia 
ślubowania stanowi przesłankę do wygaśnięcia mandatu. Informacja stanowi załącznik nr 15 
do protokołu 
 
Ad.17. Sprawozdanie Wójta o stanie gminy. 
 Wójt Mariusz Poznański przedstawił prezentację o stanie Gminy Czerwonak. 
Prezentacja zawiera ogólne informacje o stanie mienia komunalnego, udziale gminy w 
spółkach, stanie liczbowym pracowników i średnim wynagrodzeniu,  podjętych uchwałach, 
wydanych zarządzeniach, decyzjach, zaświadczeniach i postanowieniach, inwestycjach 
gminnych, udziale w stowarzyszeniach i związkach międzygminnych, zdobytych nagrodach i 
wyróŜnieniach oraz o stanie budŜetu gminy. 
 Wójt poinformował, Ŝe prezentację moŜe udostępnić radnym. Prezentacja stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.18. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe pod koniec poprzedniej 
kadencji zostały zmienione niektóre zapisy statutu między innymi sprawa przekazywania 
radnym materiałów sesyjnych. Istnieje moŜliwość przekazywania materiałów drogą 
elektroniczną po uprzednim zgłoszeniu. 
 Radna Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe miała ambicje kandydować na 
Przewodniczącą Rady niestety pewne koalicje stwierdziły, Ŝe jej osoba nie nadaje się na 
pełnienie tej funkcji. Zdaniem radnej niektórzy postrzegają ją jako osobę popierającą wszelkie 
działania Wójta. Radna pogratulowała wszystkim klubom radnych w szczególności radnym z 
klubu PIS, gdyŜ wprowadził on do rady tylko 3  radnych, a otrzymał waŜne stanowisko 
Wiceprzewodniczącego, pogratulowała radnym klubu Platformy Obywatelskiej RP, który 
wprowadził do rady 6 radnych, a otrzymał trzy kluczowe komisje i funkcję 
Wiceprzewodniczącego. Radna złoŜyła (z sarkazmem) gratulacje klubowi Lepsza Gmina, do 
którego naleŜy, klub otrzymał funkcję Przewodniczącego Rady i przewodnictwo tylko dwóch 
komisji. Radna Ŝyczyła wszystkim wszystkiego najlepszego i dobrej współpracy. 
 Radny Janusz Andrzejewski złoŜył wniosek, aby sesje odbywały się po godzinie 14.00.  
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 Radny Andrzej Moczulski poinformował, Ŝe jest radnym juŜ czwartą kadencje i kiedyś 
sesje odbywały się popołudniami, często kończyły się w nocy. Zdaniem radnego godzina 
poranna jest najlepsza z wielu względów.  
 Radna Daniela Jankowska-Bachor powiedziała, Ŝe jest radną juŜ trzecią kadencje i 
kiedy sesje odbywały się w godzinach popołudniowych pracowała na cały etat, wyjaśniła, 
Ŝe aby uczestniczyć w sesji radny otrzymuje dzień wolny (usprawiedliwiony) ale bezpłatny lub  
urlop. Powiedziała, Ŝe diety są rekompensatą za nieobecność w pracy więc nie moŜna 
podwójnie brać wynagrodzenia. Zdaniem radnej godziny poranne są zdecydowanie lepsze, 
gdyŜ urzędnicy są do dyspozycji. Jeśli będzie taka potrzeba radna zwróci się do eksperta z 
prośbą o wyjaśnienie powyŜszej kwestii. 
 Radny Janusz Andrzejewski wyjaśnił, Ŝe zgłaszając wniosek nie miał na myśli swojej 
pracy zawodowej, gdyŜ prowadzi działalność gospodarczą. Radny powiedział, Ŝe kiedyś 
pracował w urzędzie i był wówczas zobowiązany do pracy w  późnych godzinach 
wieczornych. 
 Wójt powiedział, Ŝe nie chciałby zmuszać pracowników do pracy popołudniami, sesje 
w godzinach przedpołudniowych są lepszym rozwiązanie, gdyŜ wszyscy  są wypoczęci. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk uwaŜa, Ŝe mieszkańcy chcą brać udział w 
obradach jednak wczesne  godziny uniemoŜliwiają im uczestnictwo.  
 Radna Tatiana Kędziora powiedziała, Ŝe nie wszyscy pracują od rana niektórzy 
pracują popołudniami i takie osoby teŜ naleŜy uwzględnić. 
 Przewodniczący Rady zapytał wnioskodawcę, czy zgadza się, aby wniosek przełoŜyć 
na następną sesję. 
 Autor wniosku Janusz Andrzejewski po wysłuchaniu głosów radnych stwierdził, Ŝe jest 
za przełoŜeniem głosowania nad wnioskiem na następną sesję.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk stwierdził, Ŝe na temat późniejszych godzin sesji 
powiedziano duŜo i nie widzi potrzeby przesunięcia głosowania na następną sesję.  
 Radny Tadeusz Sikoń zwrócił uwagę, Ŝe godzina 14 niczego nie rozwiązuje gdyŜ 
większość pracuje dłuŜej. 
 Radna Maria Libera powiedziała, Ŝe była przewodniczącą kadencji kiedy sesje 
odbywały się od godziny 16.00 i były sporadyczne przypadki kiedy kończyły się około godziny 
24.00. Radna nie podejrzewa, aby sesje rozpoczynające się w godzinach popołudniowych 
miały odbywać się tak długo. Wierzy, Ŝe radni będą pracować w komisjach merytorycznie 
więc  wypowiedzi na sesjach będą zwięzłe. Radnej trudno jednoznacznie określić za którą 
opcją zagłosuje. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk sprecyzował wniosek co do godziny i 
zaproponował, aby sesje rozpoczynały się o godzinie 16.00. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek złoŜony przez radnego Piotra 
Picyka. W głosowaniu  wzięło udział 21 radnych z 21obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 
11 głosami przy 9 przeciw i 1 wstrzymującym się. 
 W odpowiedzi na wynik głosowania radny Andrzej Moczulski powiedział, Ŝe 
demokracja nie jest dyktatem, ale jest wolnością, istnieją przepisy i regulacje prawne, nie 
moŜna wszystkiego opierać na głosowaniu. 
 Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe demokracja działa poprzez swoje procedury, którą 
jest  głosowanie. Stwierdził, Ŝe Ŝadne decyzje nie są ostateczne jeśli przegłosowane 
rozwiązanie nie sprawdzi się wówczas trzeba będzie je zmienić. 
 
Ad.19. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął I sesję Rady Gminy.  
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Magdalena Deckert 
Izabela Lesiecka 


